
  بسمه تعالی

 anyو  someبررسی :  نهمو درسی 

همچنین (anyدر جملات مثبت و از ) somebody/someone/somethingهمچنین (someدر حالت معمول از 
anybody/anyone/anything (در جملات منفی استفاده می شود.  

We bought some flowers. 

He’s busy. He’s got some work to do. 

We didn’t buy any flowers. 

He’s lazy. He never does any work. 

  :استفاده می کنیم anyدر جملاتی شبیه جملات زیر که مفهوم جمله به صورت منفی می باشد از  -1

He refused to eat anything. (=he didn’t eat anything) 

Hardly anybody passed the examination.(= almost nobody passed) 

براي صحبت کردن در مورد کسی یا  someمعمولا از . در جملات پرسشی استفاده می شود anyو  someاز هر دو کلمه  -2
  .چیزي که می دانیم وجود دارد یا فکر می کنیم که وجود دارد استفاده می شود

Are you waiting for somebody?  

 somebodyدر اینجا می بینید که مفهوم جمله این است که گوینده فکر می کند نفر مقابل منتظر کسی است بنابراین از 
  .استفاده شده است

  .اهیم استفاده می شوددر جملات پرسشی که پیشنهاد می کنیم یا چیزي می خو someاز  -3

Would you like something to eat? 

Can I have some sugar, please? 

  .استفاده می کنیم anyنمی دانیم چیز یا کسی که از آن سوال می کنیم وجود دارد یا نه از که اما در اکثر جملات پرسشی  -4

Have you got any luggage? No, I haven’t 

I can’t find my bag. Has anybody seen it? 

استفاده شده است و به  anyطرف مقابل با خودش اثاث دارد یا نه از  همانطور که در جمله اول مشخص است چون نمی دانیم
  .استفاده کرده ایم anyهمین ترتیب در جمله دوم چون نمی دانیم کسی کیف ما را دیده است یا نه نیز از 



  .استفاده می کنیم ifبعد از  anyمعمولا از  -5

If there are any letters for me, can you send them on to this address? 

If anybody has any questions, I’ll be pleased to answer them. 

  .در آنها استفاده شده است anyبکار رفته باشد، باز از  ifهمچنین چون جملات زیر هم حالت شرطی دارند بدون اینکه در آنها 

I’m sorry for any trouble I’ve cause. 

  .استفاده شده است anyو چون مفهوم جمله شرطی است از . مفهوم جمله این است که اگر باعث آزار و اذیت شما شدم مرا ببخش

  مثالی دیگر

Anyone who wants to do the exam must tell me by Friday. 

  .استفاده می کنیم  anyرا برسانید از ... فرقی برایتان نمی کند که مفهوم می خواهید در جمله زمانی که  -6

You can take any bus. They all go to the centre. 

  .رکز شهر می رونددر جمله بالا می بینید که برایتان فرقی نمی کند که چه اتوبوسی سوار می شوید چون همه آنها به م

  مثالی دیگر

Sing a song. Which song shall I sing? Any song. I don’t mind. 

Come and see me any time you want. 

  را با هم مقایسه کنید someو  anyدر جملات زیر نحوه به کار بردن  -7

I’m hungry. I want something to eat. 

استفاده نموده  somethingدر این جمله می بینید که چون می دانید چه براي رفع گرسنگی چه چیزي می خواهید بخورید از 
  .استفاده نموده ایم anythingایم ولی در جمله زیر چون برایمان فرقی نمی کند که چه چیزي بخوریم از 

What would you like to eat? 

I don’t mind. Anything. 

  

  

  



از ضمایر براي اشاره به آنها   است ولی اغلبهمگی کلمات مفرد  somebody/someone/anybody/anyoneکلمات  -8
  .مفعولی یا فاعلی جمع استفاده می کنیم

Someone has forgotten their umbrella. (=his or her umbrella) 

If anybody wants to leave early, they can.( = he or she can) 
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